
Tussenrapportage overleg lelieteelt. 

 

Met deze korte notitie wil het college u de stand van zaken van het dossier lelieteelt terugkoppelen. 

 

In het jaar 2015 is door ons college besloten tot de oprichting van een Bollenplatform. Dit naar 

aanleiding van een convenant dat door een aantal raadsfracties was aangegaan met een drietal telers 

van (lelie)bollen in de gemeente Westerveld. Omdat bij dit convenant geen inwoners zijn/waren 

betrokken, is het Bollenplatform opgericht. Het doel van dit platform was vooral bedoeld om elkaars 

situatie te leren kennen: hoe ervaren de inwoners de teelt van (lelie)bollen en hoe staan de telers erin 

en van daaruit tot onderlinge toenadering en wellicht afspraken te komen. Daarnaast was een 

belangrijk doel om meer kennis te verwerven. Om die reden is een gezamenlijke agenda opgesteld. In 

de bijeenkomsten van het platform is gesproken over de volgende onderwerpen: 

- waar liggen de percelen met bollen en wat is de afstand omwonenden; 

- een medewerker van de RIVM heeft verteld over het blootstellingsonderzoek van 

omwonenden. Hoe wordt het onderzoek opgezet en wanneer wordt het uitgevoerd; 

- medewerkers van het Ctgb hebben toegelicht welke onderzoeken een producent van 

bestrijdingsmiddelen moet aanleveren alvorens het kan worden toegelaten op de markt; 

- een medewerker van een advocatenkantoor heeft uiteengezet welke juridische mogelijkheden 

er zijn op gebied van ruimtelijke ordening. 

 

Hoewel met deze bijeenkomsten de nodige kennis en inzicht is ontstaan, heeft dit niet wezenlijk geleid 

tot afname van spanning tussen telers (met LTO en KAVB) en bewoners (met Bollenboos en 

Milieudefensie); de gewenste toenadering is niet tot stand gekomen. Om die reden is van 

gemeentewege eind vorig jaar het voorstel gedaan om gesprekken te gaan voeren onder leiding van 

Bart Brandsma. Deze man heeft zijn sporen verdiend in het analyseren en hanteren van 

spanningsvelden in diverse maatschappelijke domeinen met onder andere Veiligheidsregio’s, politie 

en openbaar bestuur; ook internationaal heeft hij bijgedragen aan het vinden van oplossingen, onder 

meer in het Midden-Oosten. Dit voorstel is door het platform overgenomen. Van de zijde van de 

gemeente wordt dit gezien als een ultieme poging om gesprekken, met name tussen omwonenden en 

telers (“de buren”)  alsnog op gang te brengen. 

 

Begin dit jaar is deze externe deskundige gestart met het voeren van gesprekken: 

- een verkennend gesprek met iemand van de KAVB, iemand van Milieufederatie Drenthe, een 

bewoner en de voorzitter van het platform. Doel van dit gesprek was een verkenning van de 

problematiek en hoe verschillende partijen hier in staan. 

- een gesprek met de bewoners; 

- een gesprek met de telers; 

- een gesprek met Bollenboos. 

Eind februari 2017 heeft deze externe deskundige een advies aan ons doen toekomen. In dit advies, dat 

op 1 maart is toegestuurd aan de deelnemers van de verschillende gesprekken, onderschrijft  hij het feit 

dat de gesprekken in het platform inderdaad niet hebben geleid tot wederzijdse toenadering. Om die 

reden is geadviseerd om eerst een gesprek te voeren tussen telers en bewoners; dit moet een gesprek 

zijn zonder agenda en verwachtingen vooraf. Dit gesprek moet er toe leiden dat men elkaar benadert 

vanuit een dialooghouding en niet vanuit strijd en/of strategie. In zo’n gesprek kan ruimte ontstaan om 

elkaar te begrijpen; zonder wederzijds begrip en erkenning van elkaars standpunten is een gesprek 

over inhoud op voorhand zinloos. Het leidt alleen tot verdieping van de loopgraven. 

 

Medio mei hebben de bewoners aangegeven dat ze bereid zijn tot het voeren van een gesprek; dit 

wordt op dit moment voorbereid. Hierbij heeft de heer Brandsma aangegeven dat hij vooraf een 

gesprek wil met de bewoners om te verifiëren of de juiste condities aanwezig zijn voor een gesprek 

met de telers (dialoogstand of strijd/strategie). 

 

Door de inwonergroep (mede namens vertegenwoordigers van Bollenboos en Milieudefensie 

Westerveld) is een brief aan uw raad gestuurd. Navraag heeft geleerd dat deze brief vooral bedoeld is 



om hun zorgen kenbaar te maken; het is geenszins de bedoeling geweest om niet langer in het platform 

van gedachten te wisselen.  

 

De gesprekken met Bart Brandsma hebben als  doel om vast te stellen of het oorspronkelijke doel van 

het platform, het als goede buren toenadering zoeken en komen tot onderlinge werkafspraken, kan 

worden waargemaakt.  

Voorstel is om de uitkomst van deze gesprekken af te wachten. Daarna zal het college de resultaten 

aan u terugkoppelen, gecombineerd met een voorstel hoe verder te gaan met het bollendossier. 


